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Protokoll från möte med Värmlands Hembygdsförbunds styrelse vid Olssons Bazar i 

Karlstad 

Datum: 13 december 2021 

Tid: 18.00 – 19.00 

 

Närvarande: 

Eskil Johansson, ordförande 

Maud Mithander 

Dan Jonsson 

Jan Bondesson 

Jan Bohlin 

 

Axel Fornander 

Torbjörn Svensson 

Kaj Röhs 

Peter Olausson 

Erik Gustavson, sekreterare 

Ann-Sofie Pettersson, Ransäter adj. 

Annelie Eriksson, Ransäter adj. 

§ 1 Mötets öppnande 

 

Styrelsen hälsades välkommen till Olssons Bazar. 

Ordföranden hälsade speciellt välkommen till 

Hembygdsföreningen i Ransäters representanter, 

som inbjudits till mötet. 

Ordförande Eskil Johansson öppnade därefter mö-

tet. 

Eskil 

Johansson 

 

§ 2. Val av justeringsman. 

 

Mötet valde Kaj Röhs att jämte ordföranden ju-

stera dagens protokoll. 

Ordföran-

den 

Kaj Röhs 

 

§ 3.  Föregående mötes    

    protokoll. 

Protokollet från styrelsens möte den 21 oktober 

2021 godkändes och lades till handlingarna.  

 

Styrelsen  

 

§ 4.  Skrivelser och rapporter Ordföranden har ännu ej fått svar från Landshöv-

dingen gällande vissa förslag kring 100-årsjubi-

leet. 

 

Jan Bondesson rapporterade från höstmötet med 

Sveriges hembygdsförbunds höstmöte. Där kon-

staterades bl.a. att det kommer att bli vanligare 

med digitala möten. Även vattendirektivet disku-

terades. 

Ordföran-

den 

 

 

Jan  

Bondesson 

 

 

§ 5. Höstmötet som varit Den 20 november samlades 45 hembygdsvänner 

i Gammelkroppas skogsskola för ett höstmöte. 

Det var verkligen på tiden att vi åter kunde träf-

fas och inte endast ha ett digitalt- eller telefon-

möte. Temat för dagen var Vattendirektivet, rap-

porter från några arbetsgrupper och utdelning av 

böcker från Kinship Centers och förbundets egna 

förråd. 

Sekrete-

raren 
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Dagen inleddes med att vår ordförande Eskil Jo-

hansson hälsade oss välkomna och speciellt väl-

komnade han dagens underhållare Björn Sand-

borgh. När det gällde huvudtemat poängterade 

ordföranden att vi inte hade någon föreläsare 

kring Vattendirektivet utan dagen byggde på att 

vi delade med oss av egna erfarenheter kring 

detta mycket svårbemästrade område. 

Här redogörs endast för allmänna synpunkter un-

der den livliga diskussionen.  

Allmänt kan sägas att det är mycket osäkert vad 

som gäller trots att det har börjat tillämpas. 

Skulle det genomföras helt blir resultatet att land-

skapet blir förändrat. Det innebär för bl. a. hem-

bygdsrörelsen att följa utvecklingen i sitt närom-

råde. Tar man bort många av de dammar som 

finns i landet skulle flera vattenspeglar försvinna 

och flera sjöar sänkas i en del fall med flera me-

ter. 

Ett stort problem är att man i många fall inte har 

någon ägare till dammarna. Dess måste dock skö-

tas så att de inte börjar läcka och med tiden bli 

helt förstörda. Dessa åtgärder kan i många fall bli 

kostsamma. Kommunerna har här även ett an-

svar. 

De är viktigt att vi inom hembygdsrörelsen 

skapar en opinion så att allmänheten blir upp-

märksammade på följderna av att många av våra 

dammar försvinner. Detta är en kulturfråga och 

ärendet är uppmärksammat centralt hos Sveriges 

hembygdsförbund. 

En fråga ställdes om vi klarar framtida översväm-

ningsrisker med rådande klimatförändringar utan 

de dammar vi har idag... 

En slutsats under den livliga diskussionen blev 

att frågan verkligen berör hembygdsrörelsen, 

som har den lokala kunskapen. Det är i högsta 

grad en kulturfråga! 

Kaj Röhs rapporterade att Finnskogsprojektet 

fortlöper. Kommunerna Arvika och Sunne har 

också anmält intresse av att delta. Torsby har fått 

huvudmannaskapet i projektet. Norska intresset 

är något diffust, men har stort intresse av att 

delta. Finansieringsfrågan är ännu inte löst, men 

privata intressenter finns med. Region Värmland 

har ännu inte tagit beslut i finansieringsfrågan. 

Kassören Kent Wallin har nyligen deltagit i en så 

kallad besiktningskonferens gällande våra försäk-

ringar. Mycket intressant och kanske vi kan få en 
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liknande i Värmland. Kent Wallin fick styrelsens 

uppdrag att undersöka möjligheterna. Kent med-

delad också att det finns en utbildning i hem-

bygdsförsäkringens regi om hur man kan före-

bygga bränder i våra hembygdsgårdar. Utbild-

ning har Namnet Säker föreningsgård och kan 

bl.a. göras digitalt. Information finns på nätet un-

der adressen sakerforeningsgard.se 

Jan Bondesson rapporterade att besöksantalet är 

mycket gott på Brigadmuseet och under en må-

nad under sommaren slogs besöksrekord! 

Peter Olausson rapporterade att Värmländsk Kul-

tur har gett ut ett specialnummer om hembygds-

rörelsen. Deltagarna fick även ett exemplar av 

den innehållsrika tidskriften. Vidare erbjöd Peter 

deltagarna att köpa en nyutkommen skrift Kyrkor 

i fara. Här belyses vad som sker med flera av 

våra kyrkor idag.  

Under den välfyllda diskussionsdagen gjordes ett 

avbrott för att deltagarna skulle få njuta och gläd-

jas åt Björns Sandborghs trevliga kåserande, 

historieberättande och sångframträdande. Ett 

verkligt uppskattat inslag. 

Efter det engagerande programmet släpptes delta-

garna loss i det uppställda bokhavet. Där man 

fick plocka åt sig och sin förening böcker som 

kunde försäljas eller ges som gåvor. Detta erbju-

dande kommer att ske även vid kommande års-

möte. 

Dagen avslutades med en njutbar lunch i Skogs-

skolans vackra lokaler. 

 

Styrelsen godkände redogörelsen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Styrelsen 

§ 6. Jubileet Styrelsen har beslutat att till dagens möte inbjuda 

representanter från Ransäters hembygdsförening 

för att då diskutera ett samordnat jubileumsfi-

rande. Hembygdsföreningen representerades av 

dess ordförande Ann-Sofie Pettersson och Anne-

lie Eriksson. 

 

Efter att diskuterat vissa idéer föreslog mötet att 

hålla ett gemensamt jubileumsevenemang sönda-

gen den 3 juli i samband med en föreställning av 

sånglustspelet Värmlänningarna. 

 

Ransäters representanter tar med sig förslaget till 

sin styrelse. 

 

Mötet 
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Styrelsen beslutade att ordföranden skriver en di-

rekt förfrågan till hovet att få Hertigen av Värm-

land prins Carl Filip till beskyddare av Värmlands 

hembygdsförbund. 

 

Peter Olausson rapporterade att det har inkommit 

ett antal artiklar till jubileumsboken. De före-

ningar, som ej skickat något material, kommer 

endast att nämnas med vissa data i boken. 

 

 

 

 

Styrelsen 

 

 

 

 

Peter  

Olausson 

§ 8. Nästa möten Nästa möte äger rum den 25 januari 2022 kl 17.00 

i Nors kyrka. Kallelse kommer!  

 

Jan Bohlin påpekade att Gustav Adolfs hem-

bygdsförening fått i uppdrag att vara värd för års-

mötet 2020, som blev inställt. Han föreslog att 

uppdraget ges på nytt gällande 2022. Styrelsen 

godkände förslaget och beslöt vidare att hålla mö-

tet den 23 april 2022. 

Styrelsen 

 

 

Jan Bohlin 

 

 

Styrelsen 

 

 

§ 9. Mötets avslutande Då intet vidare förelåg tackade ordföranden mö-

tets deltagare och önskade styrelsen och gäster En 

God Jul och Ett Gott Nytt År samt förklarade da-

gens möte avslutat. Styrelsen önskade ordföran-

den detsamma. 

 

Efter mötet gick styrelsen att tillsammans avnjuta 

ett julbord. 

Ordföran-

den 

 

Vid protokollet:  Justeras: 

 

Erik Gustavson  Eskil Johansson,  Kaj Röhs 

Sekreterare   Ordförande            Vice ordförande 


